
 MÖTESPROTOKOLL 
  
 Mötesdatum 

 

 2024-03-13 

Regionala utvecklingsnämnden 

 

Plats och tid Sammanträdesrum Mälaren, Regionhuset, Västerås kl. 08:30-12:00 
  
Beslutande ledamöter Jenny Landernäs (M) (Ordförande), Aurora Pirraku Eriksson (M), 

Richard Fallqvist (L), Janeth Persson (SD), Sven Fallgren (SD), 
Angelica Stigenberg (S), Marino Wallsten (S), Malin Kauranen (S), 
Magnus Ekblad (C), Per Norin (KD)  ersätter Elin Granqvist (KD) 
(Förste vice ordförande), Robert Lennes (S)  ersätter Karolina 
Myllergård (S) (Andre vice ordförande)  

  
Ej tjänstgörande ersättare Birgitta Åkerberg (L) 

Håkan Malmström (SD) 
Ann-Sofie Hesselbäck (S) (deltar på distans) 
Felicia Granath (V)  

  
Övriga närvarande Christer Alzén (tf regional utvecklingsdirektör) 

Simon Bölling (tf biträdande regional utvecklingsdirektör) 
Elin Hellström (mötessekreterare) 
Maria Hennig  (ekonomichef regional utveckling) 
Marie Tollefsen Markström ( folkhälsochef regional utveckling) 
Lena Karlström (verksamhetschef, Kultur och ideell sektor) 
Margareta Wistrand (rektor Tärna folkhögskola) 
Johan Graff Andersson  (L) (politisk sekreterare) 
Cecilia Strand Ronsten  (V) (politisk sekreterare) 
Magnus Stålberg (M) (politisk sekreterare)  

  
Utses att justera Janeth Persson  
  
Justeringens plats och tid Regionhuset, Västerås  2024-03-26   00:00 
  
Protokollet omfattar §25 
 

Underskrifter  Sekreterare  ………………………… 
    Elin Hellström  
     
  Ordförande  ………………………… ………………………… 
    Jenny Landernäs  
      
  Justerande  ………………………… ………………………… 
    Janeth Persson  

 
ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Regionala utvecklingsnämnden 
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Sammanträdesdatum 2024-03-13 

Datum för anslags- 2024-03-27 Datum för anslags-  2024-04-18 
uppsättande  nedtagande 

Förvaringsplats för Regionhuset, Västerås 
protokollet 

Underskrift  ………………………… 
 Elin Hellström 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§25 Prissättning för Tärna folkhögskolas internat fr o m 1 juli 2024 
 RUF240063 

Sammanfattning 
Årlig reglering av priserna för Tärna folkhögskolas internatboende. Prissättningen 
gäller från och med 1 juli 2024. 

Beskrivning av ärendet 

Reglering av priserna på Tärna folkhögskolas internatboende bör regleras varje år till 
följd av generella kostnadsökningar, till exempel hyreshöjning och högre råvarupriser. 
Ledningen har jämfört förslaget med andra folkhögskolors kostnader för internat. 
Detta förslag ligger i medelvärde av de folkhögskolor som har granskats. 

Verksamheten räknar ut en kostnad per termin. Höstterminen består av 17 veckor och 
vårterminen av 21 veckor. Kostnaden fördelas på fyra inbetalningar under hösten och 
fem inbetalningar under våren. Nu är förslaget att öka priset med cirka 15 %. Det blir 
en kostnad på 6 200 kronor för fyra veckor. Studerande vid Tärna folkhögskola betalar 
då internatkostnader enligt följande sammanställning: 

Höstterminen:  

Totalkostnad 26 350 kronor. 

Fördelas på fyra inbetalningar under terminen. 

Höstterminen omfattar 17 veckor, inklusive studielov vecka 44. 

Vårterminen:  

Totalkostnad 32 550 kronor. 

Fördelas på fem inbetalningar under terminen. 

Vårterminen omfattar 21 veckor, inklusive sportlov och påsklov. 
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Verksamhetsmässiga/ekonomiska/administrativa/juridiska konsekvenser och 
finansiering 

Intäkter för internatet är inräknade i den budget som finns för verksamheten Tärna 
under 2024 i enlighet med den föreslagna nivån. 

Hållbarhet 

Miljöperspektiv/Invånarperspektiv 
 Ärendet bedöms inte medföra några konsekvenser för miljö och invånare. 

Prövning av barnens bästa 
 Ärendet bedöms inte medföra en prövning av barnens bästa. 

Förslag till beslut 
Regionala utvecklingsnämndens förslag till fullmäktiges beslut 

Redovisat förslag på ny prislista för internatkostnader för Tärna folkhögskola för 
läsåret 2024-2025 antas, att gälla från och med 2024-07-01. 

Yrkanden 

Marino Wallsten (S) yrkar i första hand återremiss och i andra hand, om yrkandet om 
återremiss faller, på avslag. 

Richard Fallqvist (L) yrkar avslag på återremissyrkandet samt att ärendet ska 
kompletteras med underlag till regionfullmäktige. 

Magnus Ekblad (C) yrkar bifall till Marino Wallstens yrkande. 

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras fem minuter. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer Marino Wallstens yrkande om återremiss mot Richard Fallqvist 
yrkande om avslag på återremissyrkandet. 

Ordförande finner att återremissyrkandet avslås och att ärendet ska avgöras vid 
dagens sammanträde. 

Ordförande ställer beredningens förslag mot Marino Wallstens avslagsyrkande och 
finner att nämnden beslutar enligt beredningens förslag. 

Ordförande finner att det finns stöd för Richard Fallqvists yrkande. 

Beslut 
Regionala utvecklingsnämndens förslag till fullmäktiges beslut 

Redovisat förslag på ny prislista för internatkostnader för Tärna folkhögskola för 
läsåret 2024-2025 antas, att gälla från och med 2024-07-01. 

Reservationer 
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Robert Lennes, Angelica Stigenberg, Marino Wallsten, Malin Kauranen, alla (S), 
reserverar sig mot beslutet enligt bilaga. 

Anteckning 

Felicia Granath (V) lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Paragrafen är justerad 



 

 

 

 

24-03-13 

 

Skriftlig reservation gällande punkt 14: Prissättning för Tärna folkhögskolas internat 

 

Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet om höjning av internatkostnaderna på Tärna 
folkhögskola. Vi hade gärna sett att ärendet blivit återremitterat på grund av att det saknas 
underlag för kostnadsberäkningar för den höjning av internatkostnaderna som nu blev 
beslutade. I ärendet framkommer inte hur nivån på höjningen har räknats fram, utan det 
hänvisas till att en jämförelse har gjorts med andra folkhögskolor och att man då lagt sig på ett 
medelvärde. Höjningen av internatkostnaderna på Tärna ligger på nästan 15%, vilket är en 
tämligen hög höjning för eleverna att betala. Motsvarande höjning för CSN för året ligger på 
ca 9%, vilket är en mycket hög höjning av studiemedlet jämfört med tidigare år. 

Vi hade velat se en tydligare uträkning av kostnaderna för just Tärna och utifrån det kunnat ta 
ställning till om kostnadshöjningarna är rimliga i förhållande till Tärnas ekonomiska 
förhållanden. Nu fattades beslut utan den kunskapen, vilket vi beklagar. 

 

Socialdemokratiska gruppen i RUN 

genom 

Marino Wallsten 



 

 

Protokollsanteckning angående punkt 14: Prissättning för Tärna folkhögskolas internat 

 

Vänsterpartiet har full förståelse för att även Tärna folkhögskola drabbas av ökade 
omkostnader i dagens ekonomiska läge, och att det är kostsamt att erbjuda utbildningar med 
möjlighet till internat. Vi vänder oss dock emot att höjningen inte bara utgår från skolans 
faktiska kostnadshöjningar, utan även beräknas utifrån ett medelvärde av vad andra 
folkhögskolor har för kostnader för internat. Elever som går på Tärna folkhögskola ska betala 
en avgift som täcker skolans faktiska utgifter, inte för att det finns andra internat med högre 
kostnadsutveckling. En höjning av avgiften med nästan 15% anser vi är orimligt hög, särskilt 
med tanke på att CSN inte höjs med motsvarande procent (i realiteten runt 9%), och den 
utvecklingen har sett ut så de senaste åren. CSN höjs inte i samma takt som kostnaden för 
internat, och gapet däremellan växer med tiden. 

Vi i Vänsterpartiet hade hellre sett en uträkning av Tärnas faktiska kostnadshöjningar utifrån 
de parametrar som lyfts, exempelvis lokalhyra och råvarupriser, och att avgiften för internatet 
fastställts utefter det. Det är helt enkelt synd att vi i nämnden inte fått se några underlag och 
handlingar innan beslutet fattas.  

Vi vill även skicka med till förvaltningen att se över framtida kostnadshöjningar så att klyftan 
mellan deltagarnas inkomster från CSN inte blir för hög i förhållande till höjda avgifter för 
internatet.   

 

Vänsterpartiet genom Felicia Granath, ersättare i Regionala utvecklingsnämnden 

240313
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